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39/2019: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Kjartan Haugsnes melde om problem med innsynsportalen.  Dette vert å undersøkja og få retta opp i. 
 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 39/2019 Vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
40/2019: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Protokollen vert godkjent slik han ligg føre. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Rådmannen gav ei orientering vedk. flagging med regnbogeflagget den 28.06. som vart vedteke i 
formannskapet den 29.05.  Det må vedtakast i eigen sak for å kunna nytta flaggstanga til andre flagg 
enn dei offisielle.   
Det vart difor røysta over om ein skal stå på vedtaket frå den 29.05. eller om ein skal avventa eit 
vedtak i kommunestyret.  
Vedtaket om flagging den 28.06. frå møtet 29.05. vart oppretthalde med 5 røyster (AP, SV, H). 
 
Protokollen samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 40/2019 Vedtak: 
 
Protokollen vert godkjent slik han ligg føre. 
Formannskapet opprettheld vedtaket sitt om flagging med regnbogeflagg den 28.06. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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41/2019: KLAGE PÅ DELEGERT VEDTAK, FRÅDELING AV AREAL TIL BUSTADFØREMÅL PÅ EIGEDOM 
GNR. 45, BNR. 1, I STAMNES. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Med heimel i forvaltningslova § 33, jf. plan- og bygningslova § 1-9 tek ikkje formannskap, plan- og 
økonomiutvalet i Vaksdal kommune klagen til følgje. 
 
Det vert sett vilkår om at det innan eit år etter ferdigattest for bustaden skal vere etablert ny dyrka 
mark med om lag 1000m2. Dette er heimla i plan- og bygningslova § 19-2. 
 
Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga under. 
 
Saka vert sendt attende til fylkesmannen i Vestland. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Rådmannen orienterte om eit møte med fylkesmannen i saka.  Fylkesmannen kunne gå inn for saka 
med nokre små endringar i plasseringa av huset.  
Det vart difor gjort framlegg om å utsetja saka til etter at administrasjonen har hatt møte med 
grunneigar om dette. 
Det vart røysta over utsetjingsframlegget som vart samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 41/2019 Vedtak: 
 
Saka vert utsett til etter at administrasjonen har hatt møte med grunneigar. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
42/2019: TILSKOT FRÅ VAKSDAL KOMMUNE SITT FOND FOR VILT, FISKE OG FRILUFTSLIV TIL 
SKILTING PÅ GAMLE FERDSLEVEGAR, VERPELSTAD, GNR.52, BNR 1 OG 2.  
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

Fondsstyret (formannskapet) for Vaksdal kommune sitt fond for vilt, fiske og friluftsliv, 
løyver inntil kr. 6 300,- i fondsmidlar til Kåre Olav Aldal, grunneigar av gnr. 52, bnr. 1 
Verpelstad. 
 

Tilskotet skal nyttast til å setje opp stadnamn- og informasjonsskilt langs gamle ferdslevegar 
mellom Naustbakken til Verpelstad – og mot markaløa i Botn, gnr. 52, bnr. 1 og 2 i Vaksdal 
kommune.  
 

Tilskotet er løyvd i medhald av §§ 4 og 5 i fondsvedtektene, jf. § 2. 
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Tilskotet utgjer 49 % av godkjent kostnad på kr. 12 730,-. Den prosentvise utbetalinga vert 
gjort på bakgrunn av faktiske kostnadar, med godkjent kostnad som øvre grense. 
 

Tilskotet vert utbetalt  på bakgrunn av sluttrapport, med naudsynt dokumentasjon 
(kvitteringar, bilete og liknande). 
 

Arbeids- og rapporteringsfrist for tiltaket er sett til 31.12.2020. Tilskotet fell vekk etter dette. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak 
 
FPØ - sak 42/2019 Vedtak: 
 

Fondsstyret (formannskapet) for Vaksdal kommune sitt fond for vilt, fiske og friluftsliv, 
løyver inntil kr. 6 300 i fondsmidlar til Kåre Olav Aldal, grunneigar av gnr. 52 bnr. 1 
Verpelstad. 
 

Tilskotet skal nyttast til å setje opp stadnamn- og informasjonsskilt langs gamle ferdslevegar 
mellom Naustbakken til Verpelstad – og mot markaløa i Botn, gnr. 52 bnr. 1 og 2 i Vaksdal 
kommune.  
 

Tilskotet er løyvd i medhald av §§ 4 og 5 i fondsvedtektene, jf. § 2. 
 

Tilskotet utgjer 49 % av godkjent kostnad på kr. 12 730,-. Den prosentvise utbetalinga vert 
gjort på bakgrunn av faktiske kostnadar, med godkjent kostnad som øvre grense. 
 

Tilskotet vert utbetalt  på bakgrunn av sluttrapport, med naudsynt dokumentasjon 
(kvitteringar, bilete og liknande). 
 

Arbeids- og rapporteringsfrist for tiltaket er sett til 31.12.2020. Tilskotet fell vekk etter dette. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
43/2019: TILSKOT TIL KURS I FLUGEFISKE OG FISKEAKTIVITATAR FRÅ VAKSDAL KOMMUNE SITT 
FOND FOR VILT FISKE OG FRILUFTSLIV. MOTTAKAR: DALE JAKT OG FISKARLAG 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

Fondsstyret (formannskapet) for Vaksdal kommune sitt fond for vilt, fiske og friluftsliv, 
løyver inntil kr. 15 000,- i fondsmidlar til Dale Jakt og Fiskarlag. Tilskotet skal dekkje 
kostnadar med innkjøp av materielle og utstyr til kurs i flugefiske og fiskeaktivitetar for 
ålmenta i 2017, 2018 og 2019. 
Tilskotet er løyvd i medhald av §§ 4 og 5 i fondsvedtektene, jf. § 2. 
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Tilskotet vert utbetalt når sluttrapport og dokumentasjon av godkjende kostnadar ligg føre. 
Tilskotet skal  ikkje nyttast til løn eller administrasjon. 
 

Arbeidsfrist for tiltaket er sett til 01.06.2020, med 31.12.2020 som rapporteringsfrist. 
Tilskotet fell vekk etter dette. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 43/2019 Vedtak: 
 

Fondsstyret (formannskapet) for Vaksdal kommune sitt fond for vilt, fiske og friluftsliv, 
løyver inntil kr. 15 000 i fondsmidlar til Dale Jakt og Fiskarlag. Tilskotet skal dekkje kostnadar 
med innkjøp av materielle og utstyr til kurs i flugefiske og fiskeaktivitetar for ålmenta i 2017, 
2018 og 2019. 
 

Tilskotet er løyvd i medhald av §§ 4 og 5 i fondsvedtektene, jf. § 2. 
 

Tilskotet vert utbetalt når sluttrapport og dokumentasjon av godkjende kostnadar ligg føre. 
Tilskotet skal  ikkje nyttast til løn eller administrasjon. 
 

Arbeidsfrist for tiltaket er sett til 01.06.2020, med 31.12.2020 som rapporteringsfrist. 
Tilskotet fell vekk etter dette. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
44/2019: FRAMLEGG TIL REGULERINGSPLAN - HØYRING 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
1. Vaksdal kommune ber om at Bane NOR innarbeidar løysingar for trafikale forhold på og rundt 

stasjonen i samsvar med innspel frå kommunen, før planforslaget kan sendast til høyring og 
leggast ut til offentleg ettersyn. 

2. Vaksdal kommune ber om at Bane NOR omarbeider planforslaget i samsvar med innspel frå 
kommunen, før det kan sendast til høyring og leggast ut til offentleg ettersyn. 

3. I medhald av Plan- og bygningslova §§12-10 og 12-11 vedtek FPØ å leggja detaljreguleringsplan 
for Dale stasjon, planID 2018001 ut til høyring og offentleg ettersyn, med; 

· Reguleringsføresegner, datert 02.05.2019, revisjon 04A, MIP-00-A-01449 
· Plankart, datert 02.05.2019, revisjon 04A, MIP-00-A-01448 
· Planomtale med ROS-analyse, datert 02.05.2019, revisjon 04A, MIP-00-A-0150 
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Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Tilleggsframlegg til alt 3 frå Eirik Haga på vegner av AP. SP, KRF: 
Vaksdal kommunestyre ber Bane NOR innarbeida løysingar for trafikale forhold på og rundt stasjonen 
i samsvar med innspel frå kommunen. 
 
Røysting: 

 Alt 1 i rådmannen sitt framlegg til vedtak vart først sett opp mot alt 3 (det som får fleirtal vert 
sett opp mot alt 2).  Alt 3 vart samrøystes vedteke. 

 Alt 3 vart så sett opp mot alt 2.  Alt 3 vart samrøystes vedteke. 

 Tilleggsframlegget frå Eirik Haga vart så samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 44/2019 Vedtak: 
 
I medhald av Plan- og bygningslova §§12-10 og 12-11 vedtek formannskap/plan- og økonomiutvalet å 
leggja detaljreguleringsplan for Dale stasjon, planID 2018001 ut til høyring og offentleg ettersyn, 
med; 

· Reguleringsføresegner, datert 02.05.2019, revisjon 04A, MIP-00-A-01449 
· Plankart, datert 02.05.2019, revisjon 04A, MIP-00-A-01448 
· Planomtale med ROS-analyse, datert 02.05.2019, revisjon 04A, MIP-00-A-0150 

Vaksdal kommunestyre ber Bane NOR innarbeida løysingar for trafikale forhold på og rundt stasjonen 
i samsvar med innspel frå kommunen. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
45/2019: KOMMUNEPLAN AREALDEL, OPPSUMMERING OG HANDTERING AV MERKNADER OG 
TILRÅDING OM NY AVGRENSA HØYRING 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
FPØ vedtek at revidert planforslag til ny arealdel av kommuneplanen skal ut til avgrensa høyring og 
offentleg ettersyn, jf. Plan- og bygningslova § 11-14. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Kommuneplanleggjar orienterte. 
 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 45/2019 Vedtak: 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet vedtek at revidert planforslag til ny arealdel av 
kommuneplanen skal ut til avgrensa høyring og offentleg ettersyn, jf. Plan- og bygningslova § 11-14. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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46/2019: DETALJREGULERING FOR KOLLEKTIVTERMINAL I DALE SENTRUM, PLANID 2018002 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtar detaljreguleringsplan for Dale kollektivterminal, PlanID 2018002,etter Plan- 
og bygningslova § 12-12, med plandokument: 

· Føresegner datert 22. mai 2019 
· Plankart datert 22. mai 2019 
· Planomtale datert 22. mai 2019 

 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 46/2019 Tilråding: 
 
Kommunestyret vedtar detaljreguleringsplan for Dale kollektivterminal, PlanID 2018002,etter Plan- 
og bygningslova § 12-12, med plandokument: 

· Føresegner datert 22. mai 2019 
· Plankart datert 22. mai 2019 
· Planomtale datert 22. mai 2019 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
47/2019: SKULETUR MED «HVITE BUSSER» ELLER TILSVARANDE TUROPERATØR MED SAME 
FØREMÅL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyrer ber om at skuletur med “Hvite Busser” el. vert teke opp på foreldremøte på 8. 
årssteg der ein har dialog med føresette om det er ynskjeleg frå foreldra si side å bidra med dugnad 
o.l. Avgjersle om deltaking vert teke etter at ein har fått foreldre og elevar sine synspunkt på saka. 
 
 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Alternativt framlegg frå Kjartan Haugsnes, SV: 
1. Kommunestyret har som målsetting å styrke arbeidet mot rasisme og antisemittisme. Med dette 

ønskjer kommunestyret at elevar på Dale barne- og Ungdomsskule i løpet av 8-10 klasse skal 
reise på klassetur med «Hvite busser» eller tilsvarande reiseoperatør til Auschwitz – Birkenau 
eller andre besøksleirar etter 2. verdskrig. Vaksdal kommune legg inn kostnaden i budsjett frå og 
med skuleåret 2019 – 2020. 

2. Kommunestyret ber administrasjonen hente inn erfaringar med slik reise frå Modalen kommune 
som har etablert ei slik ordning, eventuelt høyrer med Modalen kommune om det er mogleg 
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med eit framtidig samarbeid/fellesreise med Modalselevane. 
 
Røysting: 
Framlegg til vedtak frå rådmannen vart sett opp mot framlegget frå Kjartan Haugsnes.  Kjartan 
Haugsnes sitt framlegg fekk 1 røyst (SV) og fall. 
 
FPØ - sak 47/2019 Tilråding: 
 
Kommunestyrer ber om at skuletur med “Hvite Busser” el. vert teke opp på foreldremøte på 8. 
årssteg der ein har dialog med føresette om det er ynskjeleg frå foreldra si side å bidra med dugnad 
o.l. Avgjersle om deltaking vert teke etter at ein har fått foreldre og elevar sine synspunkt på saka. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
48/2019: UTVIDA OPNINGSTID I SFO VED SKULANE I VAKSDAL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kommunestyret opprettheld opningstid i skulefritidsordninga, kl. 07.30 – 16.00. Der meir enn 50 % 
av borna ved ei skulefritidsordning eller minst  6 (4 på Stamnes) born (det av kriteria som inntreff 
fyrst) har behov for det skal  opningstida utvidast. Foreldrebetalinga vil, for desse borna, verta utvida 
med den til ei kvar tid gjeldande timesats for SFO. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Endringsframlegg frå Eirik Haga på vegner av AP, SP, KRF: 
Rådmannen undersøkjer behovet for utvida opningstid i SFO frå kl.07.00 – 07.30 og frå kl. 16.00 – 
17.00. 
Kostnadsoverslag over ei generell utviding av opningstida vert å leggja fram i lag med rådmannen sitt 
grunnlagsdokument til budsjett 2020 14.oktober 2019. 
 
Endringsframlegg frå Kjartan Haugsnes, SV: 
Kommunestyret ber om at opningstid SFO vert utvida med ein halv time frå 07:30 – 16:30 for alle frå 
og med skuleåret 2019 – 2020. (kjernetid) Betalingssats vert som idag. Kostnad knytt til 30 min auka 
opningstid vert innarbeida i 2. tertial. 
 
Røysting: 

 Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart først sett opp mot Kjartan Haugsnes sitt framlegg (det 
som får fleirtal vert sett opp mot Eirik Haga sitt framlegg) 
Kjartan Haugsnes sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 Framlegget frå Kjartan Haugsnes vart så sett opp mot Eirik Haga sitt framlegg.  Eirik Haga sitt 
framlegg fekk 6 røyster (AP, SP, KRF, H) og vart vedteke. 

 
Protokollmerknad: 
Kjartan Haugsnes støtta subsidiært Eirik Haga sitt framlegg. 
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FPØ - sak 48/2019 Tilråding: 
 
Rådmannen undersøkjer behovet for utvida opningstid i SFO frå kl. 07.00 – 07.30 og frå kl. 16.00 – 
17.00. 
Kostnadsoverslag over ei generell utviding av opningstida vert å leggja fram i lag med rådmannen sitt 
grunnlagsdokument til budsjett 2020 (14.oktober 2019). 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
49/2019: SØKNAD OM  UTESERVERING AV ALKOHOL FRÅ ELVAHUSET DRIFT A/S 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Søknad om uteservering for Elvahuset Drift A/S vert innvilga. 
 
Elvahuset Drift A/S får innvilga skjenkeløyve for uteservering for alkohol i gruppe 1, 2 og 3.  
Skjenketid blir fra kl. 13.00 til 01.00. Skjenketiden gjelder alle ukedager. 
 
Løyvehaver er Elvahuset Drift A/S org nr. 920332617. 
Styrar for skjenkeløyvet er Åse Hauge 
Stedfortredar for skjenkeløyvet er Erik Vinsjasen 
 
Skjenkeløyvet for uteservering er gjeldande frå 01.06.19 t.o.m. 30.06.2020. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 49/2019 Tilråding: 
 
Søknad om uteservering for Elvahuset Drift A/S vert innvilga. 
 
Elvahuset Drift A/S får innvilga skjenkeløyve for uteservering for alkohol i gruppe 1, 2 og 3.  
Skjenketid blir fra kl. 13.00 til 01.00. Skjenketiden gjelder alle ukedager. 
 
Løyvehaver er Elvahuset Drift A/S org nr. 920332617. 
Styrar for skjenkeløyvet er Åse Hauge 
Stedfortredar for skjenkeløyvet er Erik Vinsjasen 
 
Skjenkeløyvet for uteservering er gjeldande frå 01.06.19 t.o.m. 30.06.2020. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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50/2019: BRANNORDNING I VAKSDAL KOMMUNE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Brannordning for Vaksdal kommune vert godkjent. Tilrådingane i rapporten vert fulgt opp. Eidsland 
depot vert vidareført. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 50/2019 Tilråding: 
 
Brannordning for Vaksdal kommune vert godkjent. Tilrådingane i rapporten vert fulgt opp. Eidsland 
depot vert vidareført. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
51/2019: BYGG FOR HELSE OG OMSORG - VAL AV ALTERNATIV FOR VIDARE UTGREIING I 
FORPROSJEKT 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
1. Kommunestyret ber rådmann utgreie vidare alternativ 2A. Ramme for forprosjektet og resultatet 

av forprosjektet vert lagt fram som eige sak for kommunestyret. 
 
eller 
 

2. Kommunestyret ber rådmann utgreie vidare alternativ 2B. Ramme for forprosjektet og resultatet 
av forprosjektet vert lagt fram som eige sak for kommunestyret. 

 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Alternativt framlegg frå Eirik Haga på vegner av AP, SP, KRF: 
Kommunestyret fastset slik struktur for institusjonar / bygg i helse og omsorg: 
1. Det skal vera 48 sjukeheimsplassar – 32 på Vaksdal og 16 på Dale. 
2. Det skal vera 16 bustader for «omsorg+» - 8 på Vaksdal og 8 på Dale. 

· På Jamnetunet vert 8 aldersbustader bygd om til «bustader for omsorg+» og 6 oppgraderte 
til omsorgsbustader 

· På Daletunet vert 8 omsorgsbustader / eventuelt sjukeheimsplassar som ikkje er i bruk bygd 
om til «bustader for omsorg+» 

3. Det skal vera 29 omsorgsbustader – 6 på Vaksdal og 23 på Dale. 
4. 2 av bustadane skal vera avlastingsbustadar. 
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Stad Institusjons-
plassar 

Bustader 
omsorg + 

Omsorgs-
bustader 

Alders-
bustader 

Potensielle 
lettstelte 
bustader  

Sum 

Vaksdal 32 8 6 0  46 

Dale 16 8 23  (16) 47 (63) 

Stamnes    8  8 

 48 16 29 8 (16) 101 (117) 

 
Rådmannen kjem tilbake med ei eiga sak som omfattar: 
1. Framlegg til plan for gjennomføring og implementering. Planen må og omfatta bruk av 

velferdsteknologi. 
2. Tenleg stegvis ombygging og nødvendig riving/sanering av areal, samt ei vurdering av å halda att 

areal for eventuelt endra / auka behov for institusjonsplassar. 
3. Ei vurdering av investeringsbehov som gjeld kjøkken, vaskeri og anna. 
4. Tenleg utnytting av areal nært Vaksdal sjukeheim og Daletunet.  
5. Ei vurdering av potensialet for ombygging (skisse) av ein etasje på Daletunet med tanke på 

lettstelte bustader for utleige eller eventuelt sal. 
6. Eit kvalifisert kostnadsoverslag over delelementa i pkt. 1 – 4 som gjeld investering og drift. 
 
Saka dannar grunnlaget for å kunne innarbeida tiltaka i økonomiplanen for 2021 -2024. 
 
Tilleggsframlegg frå Sigmund Simmenes, SP, til framlegget frå Eirik Haga, del 2 punkt 1: 
Planen må og omfatta rehabiliteringsplassar og bruk av velferdsteknologi. 
 
Oversendingsframlegg frå Kjartan Haugsnes, SV: 
I vidare utgreiing ber formannskapet administrasjonen kartlegge pårørande sin situasjon i kommunen 
i eit likestillingsperspektiv. 
I høve undersøking frå «Pårørandealliansen» i 2017 om ulønna omsorgsarbeid svara 6000 
respondentar, 89 % av desse var kvinner. Det som mellom anna kom fram var: 
• Mange kvinner hadde gått ned i stilling eller bytta til lettare stilling. 
• Kun halvparten av kvinnene mellom 40 og 69 år var i lønna arbeid i det heile. 
• 15 prosent brukte 30 timar eller meir kvar veke på ulønna omsorgsarbeid. 
• Foreldre eller andre eldre på institusjongjev mindre belastning på pårørande enn heimebuande. 
• Kommunen «sparar» men mister kompetanse og tilgjengeleg arbeidskraft. Kvinner (i hovudsak) tek 
kostnaden ved deltid, sluttar i arbeid og vert minstepensjonistar. 
Utvikling av eldreomsorg i Vaksdal for framtida kan ikkje basera seg på at pårørande skal ta ein 
stadig større del av omsorga. 
 
Utsetjingsframlegg frå Bjørn Roald, H: 
Foreslår at vi først tar strukturgjennomgangen på organiseringen av helse og omsorg før vi vedtar 
struktur for institusjoner/bygg i helse og omsorg. På den måten får vi kartlagt behov for type plasser 
og sammensetting av organisasjon for å tjene dette best mulig m.t.p. antall ansatte. 
 
Det vart først røysta over utsetjingsframlegget frå Bjørn Roald - dette fekk 1 røyst (H) og fall. 
 
Røysting: 

 Alt 1 (2A) i rådmannen sitt framlegg til vedtak vart først sett opp mot Eirik Haga sitt framlegg (det 
som får fleirtal vert sett opp mot alt 2 (2B)) 
Eirik Haga sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
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 Eirik Haga sitt framlegg vart så sett opp mot alt 2 (2B) i rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
Eirik Haga sitt framlegg samrøystes vedteke 

 Tilleggsframlegget frå Sigmund Simmenes vart samrøystes vedteke. 

 - Oversendingsframlegget frå Kjartan Haugsnes vart samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 51/2019 Tilråding: 
 
Kommunestyret fastset slik struktur for institusjonar / bygg i helse og omsorg: 
1. Det skal vera 48 sjukeheimsplassar – 32 på Vaksdal og 16 på Dale. 
2. Det skal vera 16 bustader for «omsorg+» - 8 på Vaksdal og 8 på Dale. 

· På Jamnetunet vert 8 aldersbustader bygd om til «bustader for omsorg+» og 6 oppgraderte 
til omsorgsbustader 

· På Daletunet vert 8 omsorgsbustader / eventuelt sjukeheimsplassar som ikkje er i bruk bygd 
om til «bustader for omsorg+» 

3. Det skal vera 29 omsorgsbustader – 6 på Vaksdal og 23 på Dale. 
4. 2 av bustadane skal vera avlastingsbustadar. 
 

Stad Institusjons-
plassar 

Bustader 
omsorg + 

Omsorgs-
bustader 

Alders-
bustader 

Potensielle 
lettstelte 
bustader  

Sum 

Vaksdal 32 8 6 0  46 

Dale 16 8 23  (16) 47 (63) 

Stamnes    8  8 

 48 16 29 8 (16) 101 (117) 

 
Rådmannen kjem tilbake med ei eiga sak som omfattar: 
1. Framlegg til plan for gjennomføring og implementering. Planen må og omfatta 

rehabiliteringsplassar og bruk av velferdsteknologi. 
2. Tenleg stegvis ombygging og nødvendig riving/sanering av areal, samt ei vurdering av å halda att 

areal for eventuelt endra / auka behov for institusjonsplassar. 
3. Ei vurdering av investeringsbehov som gjeld kjøkken, vaskeri og anna. 
4. Tenleg utnytting av areal nært Vaksdal sjukeheim og Daletunet.  
5. Ei vurdering av potensialet for ombygging (skisse) av ein etasje på Daletunet med tanke på 

lettstelte bustader for utleige eller eventuelt sal. 
6. Eit kvalifisert kostnadsoverslag over delelementa i pkt. 1 – 4 som gjeld investering og drift. 
 
Saka dannar grunnlaget for å kunne innarbeida tiltaka i økonomiplanen for 2021 -2024. 
 
Oversending til administrasjonen: 
I vidare utgreiing ber formannskapet administrasjonen kartlegge pårørande sin situasjon i kommunen 
i eit likestillingsperspektiv. 
I høve undersøking frå «Pårørandealliansen» i 2017 om ulønna omsorgsarbeid svara 6000 
respondentar, 89 % av desse var kvinner. Det som mellom anna kom fram var: 
• Mange kvinner hadde gått ned i stilling eller bytta til lettare stilling. 
• Kun halvparten av kvinnene mellom 40 og 69 år var i lønna arbeid i det heile. 
• 15 prosent brukte 30 timar eller meir kvar veke på ulønna omsorgsarbeid. 
• Foreldre eller andre eldre på institusjongjev mindre belastning på pårørande enn heimebuande. 
• Kommunen «sparar» men mister kompetanse og tilgjengeleg arbeidskraft. Kvinner (i hovudsak) tek 
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kostnaden ved deltid, sluttar i arbeid og vert minstepensjonistar. 
Utvikling av eldreomsorg i Vaksdal for framtida kan ikkje basera seg på at pårørande skal ta ein stadig 
større del av omsorga. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
52/2019: NY SELSKAPSAVTALE FOR INTERKOMMUNALT ARKIV I HORDALAND IKS FRÅ 2020 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune vedtek selskapsavtale for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer denne 
gjeldande frå og med 01.01.2020. 
 
Vaksdal kommune vedtek tilskotsmodell for Interkommunalt Arkiv i  Hordaland IKS og gjer denne 
gjeldande frå og med 01.01.2020.  
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 52/2019 Tilråding: 
 
Vaksdal kommune vedtek selskapsavtale for Interkommunalt Arkiv i Hordaland IKS og gjer denne 
gjeldande frå og med 01.01.2020. 
 
Vaksdal kommune vedtek tilskotsmodell for Interkommunalt Arkiv i  Hordaland IKS og gjer denne 
gjeldande frå og med 01.01.2020.  
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
53/2019: TERTIALRAPPORTERING 1 - 2019 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Tertialrapport 1 vert godkjent slik den ligg føre.   
Prosjekt om trafikktryggleikstiltak ved heradshuset/kollektivterminalen kr 350 000,- vert finansiert 
med 175 000,- i tilskot og 175 000,- ved bruk av fond.  
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Økonomisjefen orienterte. 
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Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 53/2019 Tilråding: 
 
Tertialrapport 1 vert godkjent slik den ligg føre.   
Prosjekt om trafikktryggleikstiltak ved heradshuset/kollektivterminalen kr 350 000 vert finansiert 
med 175 000,- i tilskot og 175 000 ved bruk av fond.  
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
54/2019: VALLØFTET 2019 
 
Ordførar sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommunestyre sluttar seg til KS sitt valløfte 2019. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 54/2019 Tilråding: 
 
Vaksdal kommunestyre sluttar seg til KS sitt valløfte 2019. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
55/2019: BIR - UTTALE TIL UTBYGGING AV BOSSNETT UTANFOR BERGEN SENTRUM OG 
KONKURRANSEUTSETTING AV INNSAMLING AV AVFALL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
1. Vaksdal kommune er positiv til modell for utbygging av bossnett utanfor Bergen sentrum 
 
2a.  Vaksdal kommune ynskjer ikkje konkurranseutsetting av innsamling av avfall 

eller 
2b.  Vaksdal kommune ynskjer konkurranseutsetting av innsamling av avfall 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Heidi Rongved stillte spørsmål ved sin habilitet i saka.  Formannskapet vedtok samrøystes at Heidi 
Rongved er ugild i medhald av fvl § 6 e) punkt 2. 
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Røysting: 

 Punkt 1 i rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke 

 Punkt 2a og 2b vart sett opp mot kvarandre - punkt 2a vart samrøystes vedteke 
 
FPØ - sak 55/2019 Tilråding: 
 
1. Vaksdal kommune er positiv til modell for utbygging av bossnett utanfor Bergen sentrum 
 
2. Vaksdal kommune ynskjer ikkje konkurranseutsetting av innsamling av avfall 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
56/2019: KRAV OM VILKÅRSREVISJON FOR MODALSVASSDRAGET, EKSINGEDALSVASSDRAGET, 
TEIGDALSVASSDRAGET OG BERGSDALSVASSDRAGET MED TORFINNSVATNET 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Vaksdal kommune fremjar krav om revisjon av konsesjonsvilkår for vassdragsreguleringane i 
Eksingedalsvassdraget og Bergsdalsvassdraget.  
 
Vaksdal kommune ynskjer at revisjonen særleg skal 

 Vurdere vilkår som kan gje betre vassføring gjennom året for å sikre fiske/biologi og god 
fiskeforvaltning, betre gjennomstrøyming og mindre attgroing og fremje elva sin visuelle karakter 
i dalføra.  

 Vurdere krav til konsesjonær om tiltak for å hindre/redusere attgroing i vassdraga. 

 Vurdere krav til konsesjonær om skjøtsel av vegetasjon langs vassdraga, om å sikre betre tilkomst 
og tilrettelegging for friluftsinteresser, næringsinteresser og reiseliv,  og om å synleggjera visuelle 
kvalitetar ved landsskapet, fossefall med vidare.  

 Vurdere vilkår om tiltak for å hindre spreiing av framande fiskeartar i vassdraga. 

 Setje vilkår som tydeleggjer og forsterkar konsesjonæren sitt ansvar for natur- og miljøforvaltinga 
i dei regulerte vassdraget herunder overvaking, iverksetjing, gjennomføring  og oppfylging av 
tiltak samt rapportering og informasjon 

 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 56/2019 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune fremjar krav om revisjon av konsesjonsvilkår for vassdragsreguleringane i 
Eksingedalsvassdraget og Bergsdalsvassdraget.  
 
Vaksdal kommune ynskjer at revisjonen særleg skal 

 Vurdere vilkår som kan gje betre vassføring gjennom året for å sikre fiske/biologi og god 
fiskeforvaltning, betre gjennomstrøyming og mindre attgroing og fremje elva sin visuelle karakter 
i dalføra.  
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 Vurdere krav til konsesjonær om tiltak for å hindre/redusere attgroing i vassdraga. 

 Vurdere krav til konsesjonær om skjøtsel av vegetasjon langs vassdraga, om å sikre betre tilkomst 
og tilrettelegging for friluftsinteresser, næringsinteresser og reiseliv,  og om å synleggjera visuelle 
kvalitetar ved landsskapet, fossefall med vidare.  

 Vurdere vilkår om tiltak for å hindre spreiing av framande fiskeartar i vassdraga. 

 Setje vilkår som tydeleggjer og forsterkar konsesjonæren sitt ansvar for natur- og 
miljøforvaltinga i dei regulerte vassdraget herunder overvaking, iverksetjing, gjennomføring  og 
oppfylging av tiltak samt rapportering og informasjon 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
57/2019: REFERATSAKER OG MELDINGAR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  11.06.2019 
 
Behandling: 
Tilleggsreferatsaker: 
Referatsak 2 - 3, skriv frå foreldregruppa ved Stamnes barnehage og svar frå rådmannen vart gjort 
tilgjengelege i møtet. 
 
Referatsak 4, skriftlege spørsmål frå Arne Normann (spørsmål 2 vil bli fremja på nytt seinare): 
Eg kjem til å følgja opp desse spørsmåla i formannskapet 11.juni,  og vil ha fokus på Stamnes som ei 
vekstsona. Skrivet frå foreldregruppa harmonerer dårleg med at Stamnes er eit vekstområde. Me vil 
då ha auka folketal i kommunen.  
Spørsmåla mine:  
1. Vert det gjort tiltak for å auka kapasiteten i Stamnes barnehage, slik at alle får plass? 
2. Vert det gjort noko for å tilrettelegga for bustadbygging? 
Rådmannen svarte på spørsmål 1 
 
Andre saker: 
Valavis i VaksdalPosten:  Formannskapet gjekk samrøystes inn for å ha ei valavis i VaksdalPosten til 
liks med tidlegare år. 
 
Samrøystes vedtak. 
 
FPØ - sak 57/2019 Vedtak: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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SPØRSMÅL 
 
Sigmund Simmenes 
Om framdrift med ombygginga av heradsstyresalen 
Rådmannen svarte 
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